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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Szalay-Bobrovniczky Kristóf, honvédelmi miniszter

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Tervezi-e a Honvédelmi Minisztérium a lő- és 
gyakorlóterekre vonatkozó jogszabály megalkotását?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A  Bakony  déli  területén  Várpalotától  szinte  Tapolcáig  húzódik  Közép-Európa  legnagyobb
kiterjedésű katonai gyakorlótere, a központi lő- és gyakorlótér. A gyakorlatok természetes velejárója
az  olykor  jelentős  és  időnként  éjszaka  is  hallható  zajterhelés,  a  por,  a  környező  települések
úthálózatának igénybevétele, a táj, a növényzet kisebb-nagyobb károsodása.
A Magyar  Honvédség és  más országok alakulatai,  fegyveres  erők csapatai  többnyire  itt  végzik
gyakran  közösen,  a  különböző  méretű  és  szintű  haderőnemi,  összfegyvernemi  szakharcászati,
parancsnoki,  törzsvezetési  és  békefenntartó  gyakorlatok  éleslövészettel  vagy  anélkül  történő
kiképzéseit, gyakorlatait.

Egy  2016-os  NATO  csúcson  történt  megállapodás  értelmében  Veszprém-Gyulafirátót  városrész
határában 2500-3000 fő kiképzésére alkalmas katonai bázis építése is elkezdődött.  A lakosok erről
2021. februárjában, amikor - a sokáig elhallgatni próbált információ kiderült - közel ezer aláírással
követelték ki,  hogy kapjanak végre  érdemi  tájékoztatást  a  projektről.  A fórumon a  honvédelmi
miniszter  és  a  Magyar  Honvédség  parancsnokának  jelenlétében  a  helyiek  vég  nélkül  sorolták
évtizedes panaszaikat. Nem azt mondták, hogy nem szeretik a katonákat! Azt nem szeretik, ha a
repülőgépek, vagy a helikopterek közvetlenül a házak fölött repülnek. Nem szeretik, ha az adventi
ünnepek idején is remegnek az ablakok. A lakosok szerint az incidensek, kellemetlenségek egy lő-
és  gyakorlóterekre  vonatkozó  jogszabály  előírásainak  betartásával  elkerülhetők  lennének.  A
honvédség  akkor  jelen  lévő  vezetői  szerint  szabályzat,  előírás  van,  de  az  nem  jogszabály.  A
problémák sajnos az elmúlt években nem oldódtak meg.

Fentiekre tekintettel kérdezem Miniszter Urat:



Tervezi-e a Honvédelmi Minisztérium a lő- és gyakorlóterekre vonatkozó jogszabály megalkotását?

 

Tisztelettel várom válaszát!

Dr. Tóth Bertalan
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